
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2020-08-28 10:01:13

Transmiterea unor suprafete de paduri de la Romsilva la municipalitatea suceveana

si cea timisoreana, pe ordinea de zi a Guvernului

Premierul Ludovic Orban a fost de acord, joi, cu introducerea pe ordinea de zi suplimentara a sedintei de

guvern a doua proiecte de hotarâre privind transmiterea unor suprafete de padure din domeniul public al

statului si din administrarea Regiei Nationale a Padurilor - Romsilva în domeniul public al Municipiului

Timisoara si, respectiv, al Municipiului Suceava.

Propunerile au venit din partea ministrului Mediului, Apelor si Padurilor, Costel Alexe, care a propus introducerea

pe ordinea de zi suplimentara a unui proiect de hotarâre a Guvernului privind transmiterea cu titlu gratuit a

suprafetei de 143,92 hectare fond forestier din grupa 1 functionala, vegetatie forestiera, cu functii speciale de

protectie subgrupa 1.4.a. - paduri special amenajate în scop recreativ (paduri-parc), din domeniul public al statului

si din administrarea Regiei Nationale a Padurilor - Romsilva în domeniul public al Municipiului Suceava.

În ce priveste padurea de la Timisoara, este vorba despre o suprafata de 585,57 hectare.

"Avem în momentul de fata discutii, solicitari din partea mai multor administratii publice, astfel încât padurea

trece din administrarea publica a Romsilva în administrarea publica a administratiilor publice locale, cu obiectivul

de a-si amenaja paduri parc, folosind - sper eu - si fonduri europene", a spus Alexe.

Pe 30 iulie, prezent la Timisoara, Costel Alexe declara ca ministerul pe care îl conduce sustine trecerea din

administrarea publica a statului român în administrarea publica a municipalitatii timisorene a Padurii Verzi, pentru

ca obiectivul sa fie parc natural în adevaratul sens al cuvântului.

Costel Alexe afirma ca, dupa ce ministerul va rezolva problemele tehnice la Ministerul Justitiei, iar padurea va

intra în administrarea municipalitatii, Primaria va gasi resursele financiare pentru trasarea aleilor, montarea

bancilor din lemn si a surselor de iluminat, precum si pentru amenajarea pistelor pentru biciclete.

"În acest moment, discutia se rezuma la avizul pe care trebuie sa-l mai primim de la Ministerul Justitiei, pentru

transferarea de la Romsilva în administrarea publica locala, valabila pentru mai multe judete. În discutia cu

Ministerul Justitiei trebuie sa spunem cât din aceasta padure (peste 600 de hectare - n.r.) va trece la administratia

publica locala sa o amenajeze ca parc. (...). Eu am discutat cu cei de la Romsilva sa identifice în toate judetele

României paduri care nu au fost de recreere sau nu au functionalitate de padure-parc, sa putem da drumul la

amenajari silvice, pentru ca astfel vom reusi sa facem acest lucru pentru comunitatile României, nu doar pentru

marile orase", declara Costel Alexe.

"Vom readuce la Timisoara Padurea Verde. Este o frustrare a timisorenilor ca de atâta timp ea nu ne apartine. Noi

am realizat un plan, ca în momentul în care va fi transferata de la Romsilva la municipalitate, va deveni

padure-parc. Vin si acum cu angajamentul ferm al municipalitatii de a investi atâta cât este necesar pentru a pune

în valoare o asemenea comoara pe care Timisoara o are ca mostenire. Suntem pe procedura si sper sa facem cât

mai curând inaugurarea transferului padurii", afirma primarul municipiului, Nicolae Robu.

Primaria Timisoara are în prezent în administrare 50,5 hectare din Padurea Verde, plus alte 6,5 hectare pe care este

amenajata Gradina Zoologica.

Reprezentantii municipalitatii insista de mai multi ani sa primeasca în administrare Padurea Verde, în suprafata de

peste 628 de hectare, pentru a-i da o utilitate mai mare, transformând-o într-un parc.
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